
VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLET 
ENCS 
 

Szám: 1-10/2007/Rk. 
 

JEGYZİKÖNYV 
a Képviselı-testület Encs Városháza kistermében 

 2007. augusztus 28-án 
 7. 00 órai kezdettel tartott rendkívüli ülésérıl 

 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Takács László, Timár 
László helyi képviselık. 
Igazoltan távol maradt: Molnárné Juhász Éva, Sohajda István képviselık. 
Igazolatlanul távol maradt:  Bolobás Péter, Bratu Ferenc képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselıbıl 10-en 
jelen vannak, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Timár László és Kovács István képviselıket. 
 
A Képviselı-testület a rendkívüli ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.)    Abaújkér község Önkormányzatának kérelme 

Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Egyebek 
 

A ZÁRT ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
1.)  Abaújkér község Önkormányzatának kérelme    Bratu László  
            polgármester  
  
Bratu László polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy az Abaújkéri Önkormányzat 
megkésve ugyan , de azzal a kérelemmel fordult a város felé, hogy a megváltozott pénzügyi háttér 
miatt újra szeretné megváltoztatni óvodája mőködtetését és szeretne az encsi intézmény tagóvodája 
lenni.  Korábban volt már tagóvodánk , majd úgy gondolták, hogy önállóan is tudják mőködtetni. 
Sajnos a kiegészítı normatíva igénylésnek nem felelnek meg a jelenlegi állapot szerint. Az óvoda 
vezetıje a megkeresésre pozitívan reagált, az ellen nincs kifogása. 
Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
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Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke  elmondja, hogy a 
normatíva igénylés feltételeinek megfelelés a mostani döntés háttere, ezért a bizottság támogatja a 
kérelmet, amellett, hogy a gyorsaság miatt átgondolatlannak és elhamarkodottnak tartja a döntést. 
Az Óvoda helyzetét tovább bonyolítja ez a lépés, hiszen már eddig is több lábon állt az intézmény. 
Ezért az a bizottsági kérés fogalmazódott meg az óvodavezetı felé, hogy a költségvetés tárgyalásakor 
külön-külön szerepeltesse a tagóvodák adatait. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra kérdez rá, hogy a finanszírozás az 
eddigiek szerint történik majd? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy igen, és ennek megfelelıen a megállapodásba a dologi és 
pénzügyi garanciák egyaránt beépítésre kerülnek.  
Véleménye szerint ezt a folyamatot górcsı alá kell venni – Pere-Gibárt-Csobád és most már 
Abaújkér is tagintézmény - és meg kell vizsgálni meddig mehet tovább a szakmaiság sérelme nélkül? 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy hol fog történni a könyvelés? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az Óvoda önálló költségvetési intézmény, így magának 
könyvel. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens kiegészítésként az alábbiakat adja elı:  
Az óvodák költségviselése a társulási megállapodásban részletesen le van fektetve. Ennek 
megfelelıen a dologi költségeket a tagintézmény önkormányzata fedezi és szükség esetén - 
amennyiben a normatíva nem nyújt elegendı fedezetet  - a személyi kiadások költségeinek fedezetét 
is kiegészíti. 
 
Szeles András alpolgármester arra kérdez rá, hogy ezt a feltételt a tagintézmény társuló 
önkormányzat tudomásul vette-e? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, más feltételek mellett nem vállalhatja fel a város a feladatot. A 
mai napig az Óvoda közel 36% önkormányzati támogatásban részesül, mert enélkül nem lenne 
mőködıképes. Nem lehet a külsık befogadása is a város vesztesége. 
 
dr. Basista Erika képviselı azt firtatja, mi lesz, ha nem fizet a társuló önkormányzat? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ebben az esetben a szerzıdés értelmében azonnali 
beszedési megbízással érvényesíti igényét a pénzintézet felé az encsi önkormányzat. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke annak a félelmének ad hangot, hogy a 
kuszaság miatt nem lesz követhetı, hogy elegendı-e a finanszírozás vagy sem. 
 
Bratu László polgármester további kérdés és észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:   123/2007. (VIII. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Abaújkér község Önkormányzatával óvodai társulási    

megállapodás megkötése 
   

 



 

SzM - \\Encsitkt\titkarsag\Kt-jkv\2007\070828Rk.doc     

3

A képviselı-testület megtárgyalta Abaújkér község Önkormányzatával kötendı 
óvodai ellátásra vonatkozó megállapodás tervezetét és azt elfogadja. 
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı:  2007. augusztus 31., illetve szeptember 1. 
 

( A tervezet csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens kéri, hogy az iménti döntésnek megfelelıen az Óvoda Alapító 
Okirata is kerüljön módosításra. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az indítványt. 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:   124/2007. (VIII. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, 

Bölcsıde Alapító Okiratának módosítása 
   

 
A képviselı-testület megtárgyalta az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és 
Szakszolgálat, Bölcsıde Alapító okiratának módosítására tett elıterjesztést és azt 
elfogadja. 
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı:  2007. augusztus 31., illetve szeptember 1. 
 

( A módosított Alapító Okirat csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
 
 

Napirend tárgya:           
 

 2.)  Egyebek 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens ismerteti a jelenlévıkkel, hogy a Petıfi iskola elıminısítése 
során van egy javítandó bejegyzés az alapító okiratban a mővészeti iskolával kapcsolatban, melyet 
kifogásoltak: az intézmény típusa. Nem lehet egyszerre általános iskola és többcélú intézmény is, így 
az általános iskola típus megnevezés kimarad belıle. További módosítás, hogy pontosan 
megnevezésre kerültek a mővészeti tanszakok- ez utóbbi azonban csak formai változás. 
A módosítások határideje augusztus 31., ezért kell a képviselı-testületnek ezen az ülésen állást 
foglalnia a módosítással kapcsolatban.  
 
Bratu László polgármester felkéri az intézmény vezetıjét tegye meg észrevételeit. 
 
Takács László képviselı, megbízott iskolaigazgató megerısíti az elhangzottakat. Kéri a módosítások 
jóváhagyását.   
 
Szeles András alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy mi van a másik iskola elıminısítésével? 
 
Timár László képviselı, iskolaigazgató elmondja, hogy az elıminısítés során két hiányosságot 
jelöltek meg: az egyik a tanszakok kibontásának hiánya, melynek a testület a Petıfi iskola esetében is 
most tett eleget, a másik pedig, hogy a tánc- és drámaszakos nevelı végzettségét nem fogadták el 
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azért, mert az alapszakja testnevelı. 
Ezzel kapcsolatban megkereste az intézmény az Egri Fıiskolát és megkérdezte, hogy miért indítottak 
olyan szakot, ami nem elfogadott. Erre a mai napig nem érkezett válasz. Az OKÉV felé is elment egy 
megkeresés, melyben vizsgálatot kért az iskola. Ennek eredménye még várat magára. Ezek az 
intézkedések halasztó hatályúak, így a normatívát a mővészeti oktatásra is megigényelte az iskola és 
a tanév során tovább folyik a képzés. 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a szigorú elbírálás oka az, hogy nagyon 
sok intézmény csak „ lenyúlta” az állami pénzeket mővészeti iskola címszó alatt, de tényleges a 
gyermekeket szolgáló mővészeti oktatás soha nem folyt ott. Ez a város esetében nem így van. A 
szülık és a diákok a tanúi, hogy a mővészeti oktatás magas színvonalon folyik jelenleg is.  A döntı 
az lesz, hogy mit mutat a helyszíni vizsgálat. Ha nem felel meg az iskola az elvárásoknak, az 
elıírásoknak 2007. december 31-ig a megigényelt normatívát vissza kell fizetni. 
Arra kéri a két iskolaigazgatót, hogy ennek megfelelıen nagyon körültekintıen járjon el. 
Sajnos Kazinczys problémához hasonló esetek – a  második diploma el nem ismerése – az egész 
országban nagy felháborodást keltett, így remélhetıleg az elıminısítı bizottság módosítani fogja az 
elıírásokat és elismeri majd. 
További kérdés és észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az indítványt. 
  
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a módosításra tett javaslatot és 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:          125/2007. (VIII. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító 
Okiratának módosítása 

  
 A képviselı-testület megtárgyalta a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási 

Nyelvő Általános iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító 
Okiratának módosítására tett elıterjesztést és azt elfogadja. 
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı:  2007. augusztus 31., illetve szeptember 1. 
 

( A módosított Alapító Okirat csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı ismerteti a jelenlévıkkel, hogy az oktatási intézményeket érintı 
létszám-leépítési pályázathoz szükséges – az önkormányzat intézményeiben való 
továbbfoglalkoztatás lehetıségének hiányát igazoló - önkormányzati nyilatkozatot, melyet a 
polgármester úr és a jegyzı úr a pályázat benyújtásakor megtett,  a testületnek határozattal kell 
megerısítenie. 
Kéri a képviselı-testületet tegyen eleget ezen kötelezettségének. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:          126/2007. (VIII. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Nyilatkozat a létszám-csökkentési pályázathoz 

  
 Encs város Képviselı-testülete kinyilatkozza, hogy a 81/2007.(IV.26.) Kt. sz., 
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illetve  118/2007. (VI.18.) Kt. sz. határozata alapján létszámcsökkentéssel érintett 
álláshelyeken foglalkoztatott dolgozók – munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli - foglalkoztatására az önkormányzat 
költségvetési szerveinél meglévı üres álláshelyeken, illetıleg az elıre láthatólag 
megüresedı álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken nincs lehetıség. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
 
Bratu László polgármester tolmácsolja a képviselı-testület felé a  Református Egyházközség 
meghívását szeptember 16-án 14.00 órára a fügödi református templomban tartandó ünnepi 
istentiszteletre. 
 
Szeles András alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy a Petıfi iskola 1 évre megbízott 
intézményvezetıjének a megbízása elküldésre  került-e a MÁK felé? Kéri továbbá, hogy az új 
Földhivatal épülete mellett elbontott gimnáziumi kerítés  kerüljön helyreállításra, hogy az átjárás 
lehetısége megszőnjön. 
 
Bratu László polgármester felkéri aljegyzı asszonyt, hogy ülés után egyeztessen az 
intézményvezetıvel a megbízási szerzıdéssel kapcsolatban. A második felvetés kapcsán egyetért az 
elhatárolás helyreállításával, különös tekintettel arra, hogy oktatási intézményrıl van szó. Kéri jegyzı 
urat, egyeztessen  Horváth Zoltán fıépítésszel a lehetséges megoldási alternatívák elkészítésére. 
Szükség van legalább egy jelképes térelhatárolásra, akkor is ha a fıépítész úr a nyitott terek híve. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 

             Kovács István                         Timár László 
   hitelesítı                   hitelesítı 


